

DECISION N° 101 D/MINTP/SG/DCT/CAO/CEA1/BB/2025 DU 22 JAN 2025

PORTANT ATTRIBUTION DU CONTRAT PASSE APRES DEMANDE DE PROPOSITIONS N°4666 DDP/MINTP/CCCM-TR/CSPM-PFC/2024 RELATIVE A LA SELECTION DE CONSULTANTS POUR LA REALISATION DES ETUDES DETAILLEES (APD) TECHNIQUES, ECONOMIQUES, D'IMPACT ENVIRONNEMENTAL ET SOCIAL DE LA ROUTE DSCHANG – MENJI – BAKEBE (R0607 ET R0703) ET BRETELLES (121,8 KM).

LE MINISTRE DES TRAVAUX PUBLICS, MAITRE D'OUVRAGE,

- Vu la Constitution ;
- Vu La Loi N°2018/012 du 11 janvier 2018 portant Régime Financier de l'Etat et des autres Entités Publiques ;
- Vu La Loi N°2024/013 du 23 décembre 2024 portant loi de finances de la République du Cameroun pour l'Exercice 2025 ;
- Vu Le Décret N°2001/048 du 23 février 2001, portant création, organisation et fonctionnement de l'Agence de Régulation des Marchés Publics (ARMP), modifié et complété par le décret n°2012/076 du 08 mars 2012 ;
- Vu Le Décret N°2008/376 du 12 novembre 2008 portant organisation administrative de la République du Cameroun ;
- Vu Le Décret N°2012/075 du 08 mars 2012 portant organisation du Ministère des Marchés Publics ;
- Vu Le Décret N°2018/366 du 20 juin 2018 portant Code des Marchés Publics ;
- Vu Le Décret N°2018/461 du 07 août 2018 portant organisation du Ministère des Travaux Publics ;
- Vu Le Décret N°2019/002 du 04 janvier 2019 portant réaménagement du Gouvernement ;
- Vu l'Arrêté N°00000241/A/MINMAP du 18 juillet 2018 portant création des Commissions Internes de Passation des Marchés auprès du Ministère des Travaux Publics ;
- Vu l'Arrêté N°0271/MINMAP/CAB du 27 septembre 2018 instituant et organisant les modalités de rémunération et de paiement basés sur la performance de certains acteurs du système des Marchés Publics ;
- Vu La Décision N°000026/CAB/MINMAP/ du 19 février 2025 portant désignation des Présidents des Commissions Spéciales de Passation des Marchés Publics auprès de certains Projets et Programmes;
- Vu La Circulaire n°00001/PR/MINMAP/CAB du 25 avril 2022 relative à l'application du code des Marchés Publics ;
- Vu La Circulaire N°00013995/C/MINFI du 31 décembre 2025 portant Instructions relatives à l'Exécution des Lois de Finances, au Suivi et au Contrôle de l'Exécution du Budget de l'État et des Autres Entités Publiques pour l'Exercice 2025 ;
- Vu La Demande de Propositions N°4666 DDP/MINTP/CCCM-TR/CSPM-PFC/2024 relatives à la Sélection de Consultants pour la réalisation des études détaillées (APD) techniques, économiques, d'impact environnemental et social de la route Dschang – Menji – Bakebe (R0607 et R0703) et bretelles (121,8 Km);
- Vu Les Propositions des soumissionnaires ;
- Vu Le Procès-Verbal du 30 décembre 2024 de la Commission Spéciale de Passation des Marchés des Projets à Financement Conjoint du MINTP adoptant le rapport combiné de l'évaluation des propositions Technico-financières ;
- Vu Le Procès-Verbal de négociations conclu avec le BET Techniplan ;
- Vu la Lettre N°06/L/MINMAP/CCCM-TR du 17 Janvier 2025 du Président de la Commission Centrale de Contrôle des Marchés des Travaux Routiers, émettant un avis favorable pour l'attribution du contrat au BET Techniplan ;

Vu Le courrier du 06 mars 2025 portant Avis de Non Objection de la BAD sur le rapport combiné et le projet de contrat négocié avec le consultant TECHNIPLAN pour un montant de 878500 euros et un délai d'exécution de 10 mois.

DECIDE :

Article 1er : Les résultats de l'évaluation des propositions relatives à la Demande de Proposition N°4666 DDP/MINTP/CCCM-TR/CSPM-PFC/2024 pour la Sélection de Consultants en vue de la réalisation des études détaillées (APD) techniques, économiques, d'impact environnemental et social de la route Dschang – Menji – Bakebe (R0607 et R0703) et bretelles (121,8 Km), se présentent ainsi qu'il suit :

PRESTATAIRE RETENU					
Prestation	Lieu d'exécution	Noms et Adresses du prestataire	Montant HT en FCFA		Délais d'exécution (mois)
			En chiffre	En lettre	
Réalisation des études détaillées (APD) techniques, économiques, d'impact environnemental et social de la route Dschang – Menji – Bakebe (R0607 et R0703) et bretelles (121,8 Km)	Cameroun	TECHNIPLAN Via Guidi d'Arezzo, 14 00198 Rome Italie ; Tél. : +39 06 85350880 ; Fax : +39 06 85354044 ; Email : techniplan@gmail.com	576 258 224	Cinq cent soixante-seize millions deux cent cinquante-huit mille deux-cent vingt quatre	Dix (10) mois

SOUMISSIONNAIRES NON RETENUS		
N°	Noms et Adresses du prestataire	Observations
01	Groupeement SECT Ingénierie/ TRAINING & ENGINEERING GROUP (TEG) Tél. : +224 622 91 01 70/611 89 68 48 ; Email: sectingenierie@yahoo.fr sectdt@gmail.com / sectitq@gmail.com	Offre non micux disante
02	Groupeement GIC MALI/AFRICA ENGINEERING Immeuble GIC Sarl Handallaye ACI 2000 Côté Ouest Ministère des Finances, BP E 2342 Bamako-Mali ; Tél : +223 20 21 80 91 ; Email : direction@gic-mali.net	Offre non mieux disante
03	GROUPEMENT ACE & ALPHA CONSULT & ECIA INGENIEURS CONSEILS 49, rue 42-019, BP : 6100 Nouakchott-Mauritanie ; Tél : +222 45 25 16 82 ; Fax : +222 45 25 85 75 ; Email alpha.consult@yahoo.fr	Offre non micux disante

Article 2 : Le responsable du BET attributaire est invité à se présenter à la Cellule de Projets Routiers à Financement Conjoint, pour la souscription de son projet de contrat.

Article 3 : La présente Décision sera enregistrée, publiée et communiquée partout où besoin sera

Yaoundé, le 27 Avril 2025



Emmanuel NGANOU

DECISION NO. 001 /D/MINTP/SG/DCT/CAO/CEA1/BB/2025 OF 27 11 2025

TO AWARD THE CONTRACT RELATING TO THE REQUEST FOR PROPOSALS NO. 4666/DDP/MINTP/CCCM-TR/CSPM-PFC/2024 FOR THE SELECTION OF CONSULTANTS TO CARRY OUT DETAILED TECHNICAL (DETAILED DESIGN) AND ECONOMIC STUDIES AS WELL AS THE ENVIRONMENTAL AND SOCIAL IMPACT ASSESSMENT FOR THE DSCHANG - MENJI - BAKEBE ROAD (R0607 AND R0703) AND RAMPS (121.8 KM).

THE MINISTER OF PUBLIC WORKS, PROJECT OWNER,

- Mindful of the Constitution;
- Mindful of Law No. 2018/012 of 11 January 2018 relating to the Fiscal Regime of the State and other Public Entities;
- Mindful of Law No. 2024/013 of 23 December 2024 on the Finance Law of the Republic of Cameroon for the 2025 Financial Year;
- Mindful of Decree No. 2001/048 of 23 February 2001 on the establishment, organisation and functioning of the Public Contracts Regulatory Agency (PCRA), as amended and supplemented by Decree No. 2012/076 of 8 March 2012;
- Mindful of Decree No. 2008/376 of 12 November 2008 on the administrative organisation of the Republic of Cameroon;
- Mindful of Decree No. 2012/075 of 8 March 2012 to organise the Ministry of Public Contracts;
- Mindful of Decree No. 2018/366 of 20 June 2018 to institute the Public Contracts Code;
- Mindful of Decree No. 2018/461 of 7 August 2018 to organise the Ministry of Public Works;
- Mindful of Decree No. 2019/002 of 4 January 2019 to reshuffle the Government;
- Mindful of Order No. 00000241/A/MINMAP of 18 July 2018 to establish Internal Tenders Boards in the Ministry of Public Works;
- Mindful of Order No. 0271/MINMAP/CAB of 27 September 2018 to establish and organise the terms and conditions for remuneration and payment based on the performance of certain stakeholders in the public contracts system;
- Mindful of Decision No. 000026/CAB/MINMAP of 19 February 2025 to appoint Chairpersons of Special Tenders Boards in certain Projects and Programmes;
- Mindful of Circular No. 00001/PR/MINMAP/CAB of 25 April 2022 relating to the application of the Public Contracts Code;
- Mindful of Circular No. 00013995/C/MINFI of 31 December 2025 on instructions relating to the Execution of Finance Laws, the Monitoring and Control of the Execution of the Budget of the State and other Public Entities for the 2025 financial year;
- Mindful of Request for Proposals No. 4666/DDP/MINTP/CCCM-TR/CSPM-PFC/2024 for the Selection of Consultants to carry out detailed technical (Detailed Design) and economic studies as well as the environmental and social impact assessment for the Dschang - Menji - Bakebe road (R0607 and R0703) and ramps (121.8 Km);
- Mindful of the proposals received;
- Mindful of the Minutes dated 30 December 2024 drafted by MINTP's Special Tenders Board for Joint Financing Projects adopting the combined report on the evaluation of technical and financial proposals;
- Mindful of the Minutes of negotiations concluded with the technical consulting firm Techniplan;
- Mindful of Letter No. 06/N/MINMAP/CCCM-TR of 17 January from the Chairperson of the Central Control Board for Road Works Contracts approving the proposal to award the contract to the technical consulting firm Techniplan;
- Mindful of the letter dated 6 March 2025 to give the AfDB's No-Objection opinion on the combined report and the draft contract negotiated with the consultant TECHNIPLAN for an amount of 87,8500 Euros and an execution time frame of 10 months,

HEREBY DECIDES AS FOLLOWS:

Article 1: The results of the evaluation of proposals relating to Request for Proposals No. 4666/DDP/MINTP/CCCM-TR/CSPM-PFC/2024, for the Selection of Consultants to carry out detailed technical (Detailed Design) and economic studies as well as the environmental and social impact assessment for the Dschang - Menji - Bakebe road (R0607 and R0703) and ramps (121.8 km), are as follows:

Successful Bidder					
Services	Place of performance	Name and addresses of the service provider	Amount net of taxes (in Euro)		Execution time frame (months)
			In figure	In words	
Conduct of detailed technical and economic studies as well as the environmental and social impact assessment for the Dschang - Menji - Bakebe road (R0607 and R0703) and ramps (121.8 km)	Cameroon	TECHNIPLAN Via Guidi d'Arezzo, 14 00198 Rome, Italy; Tel.: +39 06 85350880; Fax: +39 06 85354044; Email: techniplan@gmail.com	576 258 224	Five hundred seventy-six millions two hundred fifty-eight thousand two hundred twenty-four	Ten (10) months

UNSUCCESSFUL BIDDERS		
N°	Name and addresses of the service provider	REASON FOR ELIMINATION
01	SECT Ingénierie/ TRAINING & ENGINEERING GROUP (TEG) Consortium Tel.: +224 622 91 01 70/611 89 68 48; Email: sectingenierie@yahoo.fr / sectdt@gmail.com / sectitq@gmail.com	Not the lowest bid
02	GIC MALI/AFRICA ENGINEERING Consortium Immeuble GIC Sarl Handallaye ACI 2000 Côté Ouest, Ministère des Finances, PO Box: E 2342 Bamako-Mali; Tel.: +223 20 21 80 91; Email: direction@gic-mali.net	Not the lowest bid
03	ACE & ALPHA CONSULT & ECIA INGENIEURS CONSEILS Consortium 49, street 42-019, PO Box: 6100 Nouakchott-Mauritanie; Tel.: +222 45 25 16 82; Fax: +222 45 25 85 75; Email alpha.consult@yahoo.fr	Not the lowest bid

Article 2: The manager of the successful firm shall report to the Joint Financing Road Projects Unit to subscribe their draft Contract.

Article 3: This decision shall be registered and published wherever need be.

Yaounde, 22 AVRIL 2024

